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 رشد ۱۰.۵ درصدی 

تولید کالاهای بخش معدن و 
صنایع معدنی

جداول آماری هشت ماهه امسال که توسط 
وزارت صنعت، معدن وتجارت منتشر شده گویای 
رشد متوسط ۱۰.۵ درصدی برای ۹ قلم کالای 

بخش معدن و صنایع معدنی است.
براساس داده های مورد بررسی، تولید فولاد 
خام)میانی( با ۱۶ میلیون تن رشد ۶.۲ درصدی 
نسبت به هشت ماهه ۹۷ را رقم زد و تولیدات 
فولادی نیز در دوره این گزارش با ۱۳ میلیون 
و ۹۳۰ هزار تن، افزایش ۵.۵ درصدی را محقق 
ساخت.پارسال میزان تولید فولاد خام در هشت 
ماهه ابتدایی ۱۵ میلیون و ۶۴ هزار و ۹۰۰ تن 
ثبت شده بود و تولیدات فولادی نیز به ۱۳ میلیون 

و ۲۰۸ هزار تن رسیده بود.
رشد ۱۰.۲ درصدی کاتد مس

بررسی این آمارها گویای آن است که کاتد 
مس در بین ۹ قلم کالای دارای رشد در دوره 
هشت ماهه افزایش دو رقمی داشته و نسبت به 
مدت مشابه پارسال ۱۰.۲ درصد افزایش را ثبت 
کرد.کاتد مس تولیدی امسال به رقم ۱۷۵ هزار 
و ۸۰۰ تن رسید، درحالی که در هشت ماهه ۹۷ 

تولید ۱۵۹ هزار و ۶۰۰ تن رقم خورد.
سیمان و تولید ۴۱.۵ میلیون تنی

وزارت صنعت در جداول آماری خود میزان 
تولید سیمان را در هشت ماهه ابتدایی امسال ۴۱ 
میلیون و ۵۲۳ هزار و ۹۰۰ تن نشان داد که در 
مقایسه با دوره مشابه سال گذشته که ۳۷ میلیون 
و ۶۵۶ هزار و ۹۰۰ تن ثبت شده بود، رشد ۱۰.۳ 

درصدی را نشان می دهد.
افزایش تولید ۵.۵ درصدی کاشی و سرامیک

مدت  در  سرامیک  و  کاشی  تولید  میزان 
هشت ماهه امسال رقم ۲۶۵ میلیون و ۷۲.۵ هزار 
مترمربع را نشان می دهد که در مقایسه با مدت 
مشابه سال گذشته که ۲۵۱ میلیون و ۳۴۶.۳ هزار 

مترمربع بود، رشد ۵.۵ درصدی را ثبت کرد.
هفت درصد رشد تولید شیشه جام

آمارهای مورد بررسی در دوره این گزارش 
گویای تولید ۷۰۹.۶ هزار تن شیشه جام است که 
نسبت به رقم ۶۶۳.۴ هزار تن عملکرد هشت ماهه 

۹۷ حاکی از رشد هفت درصدی است.
ظروف شیشه ای و ۱۹.۱ درصد رشد

داده های آماری هشت ماهه منتهی به آبان 
تولید ۳۵۰.۸ هزار تن ظروف  از  امسال حاکی 
با رقم ۲۹۴.۵  شیشه ای است که در مقایسه 
هزارتنی عملکرد دوره مشابه سال گذشته، افزایش 

۱۹.۱ درصدی را نشان می دهد.
ظروف چینی بالاترین رشد

بررسی آماری دوره مزبور این نتیجه را به 
دنبال دارد که در بین ۹ قلم کالای معدن و صنایع 
معدنی تولید ظروف چینی در مدت هشت ماهه 
امسال با افزایش ۲۰.۸ درصدی بالاترین میزان 

رشد را محقق ساخت.
ظروف چینی تولیدی در دوره مورد بررسی 
در سال ۹۸ رقم ۳۷ هزار تن بود، درحالی که سال 

گذشته رقم ۳۰.۷ هزار تن ثبت شد.
۱۰.۷ درصد رشد تولید چینی بهداشتی

آمارهای وزارت صنعت حاکی از آن است که 
میزان تولید چینی بهداشتی در مدت هشت ماهه 
امسال منتهی به آبان رقم ۷۱.۸ هزارتن را به ثبت 
رساند و در مقایسه با عملکرد مدت مشابه در سال ۹۷ 
که ۶۴.۸ هزار تن بود، رشد ۱۰.۷ درصدی را رقم زد.

تولید ۱۶۹.۲ هزار تن آلومینیوم
تولید شمش آلومینیوم در دوره مورد بررسی 
به رقم ۱۶۹ هزار و ۲۰۰ تن رسید و نسبت به ۲۳۴ 
هزار و ۲۰۰ تن عملکرد هشت ماهه ۹۷ کاهش ۲۷.۸ 
درصدی، به عنوان بالاترین میزان افت را در بین 

کالاهای مورد بررسی نشان می دهد.
افت تولید ۴.۲ درصدی آلومینا

تولید پودر آلومینا در دوره مورد بررسی این 
گزارش به رقم ۱۵۲ هزار و ۵۰۰ تن رسید و در 
مقایسه با عملکرد هشت ماهه ۹۷ که ۱۵۹ هزار و 
۱۰۰ تن بود، کاهش ۴.۲ درصدی را نشان می دهد.

کاهش ۳.۸ درصد کنسانتره زغالسنگ
وتجارت  معدن  صنعت،  وزارت  آمارهای 
گویای آن است که در هشت ماهه امسال میزان 
تولید کنسانتره زغالسنگ به رقم یک میلیون و 
۲۰ هزار و ۹۰۰ تن رسید و نسبت به رقم یک 
میلیون و ۶۰ هزار و ۷۰۰ تن مربوط به عملکرد 

دوره مشابه پارسال کاهش ۳.۸ درصدی داشت.

 آخرین وضعیت تجارت
 ایران با اوراسیا

اتاق  صادرات  توسعه  کمیسیون  رییس 
که  کالاها  برخی  تجارت  گفت:  ایران  بازرگانی 
کشورهای اوراسیا به آن نیاز ضروری دارند، بسیار 
روان شده و حجم مبادله آنها نسبت به گذشته در 
حال افزایش است، اما روند تجارت کالاهای دیگر 
همچنان کُند است.»جمشید نفر« در گفت وگو 
با خبرنگار اقتصادی ایرنا درباره توافقنامه اوراسیا 
که از ۵ آبان عملیاتی شده است، گفت: این کار 
یک شروع جدید است و به طور حتم در ابتدا 
مواردی وجود دارد که با مشکل مواجه می شود اما 
وزارتخانه های امورخارجه و اقتصاد باید از این طرح 
پشتیابی کنند تا در نهایت مشکلات برطرف شود.
وی با اشاره به روند تعیین تعرفه تجاری بین دو 
طرف خاطرنشان کرد: تعرفه ترجیحی معمولا یک 
بازار چانه زنی چندجانبه است بین کشورهای مبدا 
و مقصد؛ مثلا ممکن است برخی کالاهایی که ما 
اصرار به صادرات آن داریم، چندان مطلوب کشور 
واردکننده نباشد و طبیعی است که در کالاهای 
مطلوب کشور واردکننده، مسیر تجاری بازتر بوده و 
فعالیت روان تر باشد.به گفته دبیر کل کنفدراسیون 
صادرات ایران، به دلیل جدید بودن این توافقنامه 
ممکن است در مسیر گمرک نیز مشکلاتی بوجود 
آید که با آسیب شناسی های دقیق می توان آن ها 
را مرتفع کرد.نفر تصریح کرد: مرکزی در سازمان 
قرارداد  پایش مشکلات  برای  تجارت  و  توسعه 
اوراسیا وجود دارد که صادرکنندگان باید با این 
مرکز در ارتباط مستقیم باشند و مشکلاتشان را 
بازگو کنند تا  نهاد دولتی و بخش خصوصی پیگیر 

حل آن باشند.

وزیر صمت: مشکلی در تامین 
کالاهای اساسی نداریم

بیان  با  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر 
اینکه به میزان کافی در کالاهای اساسی مردم 
در  مشکلی  گفت:  است،  شده   ذخیره سازی 
تامین کالاهای اساسی به ویژه دربرنج، شکر و 

همچنین گوشت و مرغ نداریم.
 رضا رحمانی عصر پنجشنبه در حاشیه 
زاده  امین  شهید  انبارهای  مجتمع  از  بازدید 
شهرستان بهارستان در جمع خبرنگاران اظهار 
داشت: یکی از برنامه های اساسی این وزارتخانه، 
اساسی موجود در  اقلام  برخی  بررسی مداوم 

کشور و تنظیم بازار است.
وی افزود: مشکلی از لحاظ تامین کالاها و 
اقلام مورد نیاز و ضروری مردم نداریم و تمامی 
اقلام با توجه به تاریخ مصرف مدیریت شده و 

متناسب با نیاز بازار در کشور توزیع می شود.
شهید  سردخانه  کرد:  تصریح  رحمانی 
در  اصلی  مراکز  از  یکی  عنوان  به  زاده  امین 
توزیع اقلام اساسی محسوب می شود که بعد 
از نگهداری و ذخیره سازی اقلام، آن را برای 

تنظیم بازار در سطح کشور توزیع می کند.
وزیر صمت در ادامه سفر یک روزه خود به 
مناطق جنوب غربی استان تهران، یک شرکت 
مهندسی در حوزه تولید انواع قطعات خودرو 

را افتتاح کرد.
وی در این باره گفت: این واحد تولیدی 
ریال، موجب  با سرمایه گذاری ۲۰۰ میلیارد 

اشتغالزایی ۲۳۰ نفر شده است.
این واحد  ادامه داد: محصولات  رحمانی 
تولیدی اغلب از طریق واردات تامین می شد و 
با راه اندازی این خطوط تولیدی، بیش از ۲۰۰ 
واحد از محصولات مورد نیاز خودروسازان، در 

داخل تامین خواهد شد.
همچنین وزیر صنعت، معدن و تجارت از 
یک واحد تولید کننده انواع ترانسفورماتور توزیع 
روغنی بازدید کرد و در این باره به خبرنگاران 
گفت: با وجود مشکلاتی که در تامین مواد اولیه 
وجود دارد، این واحد تولیدی ورق های فلزی 

مورد نیاز خودرو را تامین کرده است.
این  پیش  مدتی  چه  اگر  وی،  گفته  به 
محصول بومی سازی شد، اما هنوز برای تامین 

نیاز تولید کنندگان،   واردات انجام می گیرد.
رحمانی با تاکید بر این که در تولید هر 
محصولی با تامین نیاز داخل، واردات آن ممنوع 
می شود تاکید کرد: با وجود تحریم ها، تولیدات 
بیشتر واحدهای تولیدی افزایش پیدا کرده و 
تولیدکنندگان ظرفیت تولید و تعداد نیروهای 

خود را افزایش داده اند.
به گفته وی، این واحد تولیدی با اشتغال 
و ۵۰۰  و سرمایه گذاری ۲ هزار  نفری   ۵۸۰
خود  تولید  پتانسیل  توانسته  ریالی،  میلیارد 
گسترش  ترانسفورماتور  انواع  تامین  برای  را 
دهد و مدیران این واحد تولیدی قول افزایش 
صمت  اند.وزیر  داده  نیز  را  نیرو  بکارگیری 
خاطرنشان کرد: دولت به هر طریق ممکن برای 
فعال سازی واحدهای تولیدی حمایت می کند 
و تنها راه پیروزی کشورمان در جنگ اقتصادی 

افزایش تولید داخلی است.

 پروژه راه آهن 
رشت - انزلی تا پایان سال ۹۹ 

بهره برداری می شود
وزیرراه و شهرسازی گفت : تلاش بر آن 
است پروژه راه آهن رشت -انزلی براساس تعهد 
برداری  بهره  به  پایان سال ۹۹  تا  انجام شده 
برسد.محمد اسلامی روز پنجشنبه در حاشیه 
بازدید از پروژه راه آهن رشت - انزلی در جمع 
خبرنگاران استان با اشاره به اهتمام برای تکمیل 
مسیر ریلی رشت - آستارا - کاسپین - انزلی 
اظهار کرد : از طریق این مسیرهای ریلی می 

توان بار را به آذربایجان و اروپا جا به جا کرد.
وی با اشاره به بازدید از عملیات اجرایی 
با  که  کرد  امیدواری  ابراز  آستارا    - رشت 
مردم  و  محلی  مسئولان  استاندار،  کمک 
شود  باز  مسیر  این  سریعتر  هرچه  استان 
پیش  بیشتری  سرعت  و  تحرک  با  پروژه  تا 
برود.وی با بیان اینکه موانع در مسیر اجرای 
پروژه رشت - کاسپین برطرف شده است ، 
تا پروژه رشت  : متعهد هستیم  تصریح کرد 
به بندر کاسپین را بر اساس برنامه زمانبندی 
شده یعنی تا پایان سال ۹۹ به بهره برداری 
اظهار  دهیم.اسلامی  قرار  بار  زیر  و  رسانده 
تا  شده  انجام  های  هماهنگی  طی   : داشت 
زمان اتمام پروژه ، با راه آهن مصمم هستیم 
تا یک تعرفه یارانه ای و سیستم حمل و نقل 
ترکیبی را  ایجاد کنیم که بار از طریق گیلان 
و مسیر ریلی آستارا - آستارا  جا به جا شود و 
بازرگانان بتوانند از این مسیر استفاده کنند.

با توجه به فرصت  : در واقع  وی گفت 
نیز  و  کشورمان  بازرگانان  برای  شده  ایجاد 
افغانستان،  هندوستان،  همچون  کشورهایی 
میانه  در شرایط کنونی  و آسیای  پاکستان 
ای که در اجلاس  تعرفه  تعریف  به  توجه  با 
پنج جانبه ای مورد توافق قرار گرفت ، باید 
بتوانیم با این اتصال جاده ای بار ترانزیتی را 
در همین شرایط افزایش دهیم و بعد از راه 
اندازی کامل مسیر ریلی می توان تکلیفی بر 
کرد.اسلامی  اجرا  را  گذاشته  آهن  راه  عهده 
با بیان اینکه در حال حاضر ۱۰ میلیون تن 
 : افزود  کنیم،  به جا می  را جا  ترانزیتی  بار 
با همین شرایط  بار  این میزان جا به جایی 
کنونی می تواند تا ۵۰ میلیون تن در سال 
افزایش یابد.مسیر رشت - انزلی ۳۷ کیلومتر 
است که در سه قطعه با سه پیمانکار تعریف 
شده است. این طرح علاوه بر آنکه از لحاظ 
حمل  و نقل داخلی بار و مسافر برای استان 
نظر  از  دارد،  اهمیت  گیلان  و  قزوین  های 
ایجاد یک کریدور ریلی جدید برای صادرات 
کالا  ترانزیت  همچنین  و  کشور  واردات  و 
و  فارس  خلیج  به  کشور  شمالی  مناطق  از 
کشورهای  دیگر  و  بین المللی  آزاد  های  آب 

همسایه ایران بسیار مهم است.

اخبار اخبار

وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه در ۶ ماه نخست امسال 
رشد اقتصادی کشور بدون نفت مثبت بوده است، گفت: تراز تجاری 

کشور مثبت شده و صادرات از واردات پیشی گرفته است.
به گزارش وزارت امور اقتصادی و دارایی، »فرهاد دژپسند«  روز 
پنجشنبه در همایش کارشناسان رسمی دادگستری با اشاره به پیش 
بینی های منفی برخی اقتصاددان ها در باره شرایط اقتصاد حال ایران 
افزود: این روزها سخن های بسیاری در این باره گفته می شود که با 
واقعیت متفاوت است؛  اکنون رشد اقتصادی ایران مثبت شده و همین 

موضوع تعجب برانگیز است.
دژپسند با اشاره به نارضایتی خود از دو رقمی شدن نرخ بیکاری، 
گفت: از سال ۹۱ تاکنون تنها ۲ سال شاهد رشد مثبت اقتصادی بودیم،  
اما بازهم خرسندیم که پیش بینی منفی برخی ها در خصوص تورم ۳ 
رقمی تحقق نیافت. برخی اساتید دانشگاه پیش بینی کرده بودند که دلار 
به ۴۰ هزار تومان هم می رسد. این اساتید رشد منفی ۱۵ تا ۴۵ درصدی 

را برای اقتصاد پیش بینی می کردند.
وزیر اقتصاد یادآور شد: دشمن از طریق ناظر مستقیمی که در 
بانک های مرکزی کشورهای مورد تجارت ما قرار داده است، از انتقال 
درآمدهای فروش کالای ما جلوگیری می کند. با وجود قرار داشتن در 
زیربار سنگین تحریم، باز با همه قوا در پی راهکار افزایش درآمد هستیم.
وی با بیان اینکه یک ساعت در تسویه اوراق دولت تعلل نکرده 
است، گفت:  با وجود ینکه در شرایط تحریمی هستیم، حتی یک ریال 
هم از بانک مرکزی استقراض نکردیم اما باز هم با شرایط مطلوب فاصله 

داشتیم.
دژپسند با اشاره به اینکه هنوز نفت با اندکی تغییر اقتصاد را 
دچار مشکل می کند، گفت: در تجارت خارجی برآورد ۶۰ میلیارد 
دلار فاینانس شده بود که با سنگ اندازی بسیار دشمن، امکان تحقق 

آن دشوار است.
دژپسند با اشاره به اموال مازاد بانک ها نیز گفت: در واگذاری اموال 
با گره قیمت گذاری مواجه ایم اما تا لحظه آخر در پی چانه زنی هستیم. 
البته بانک ها باید سبک شوند تا تامین مالی راحت تر شود اما با همه 

اینها اقتصاد باید به سمت بورس و بازار سرمایه حرکت کند.
افزود: دولت در واگذاری ها دو هدف را دنبال می کند که  وی 
این اهداف، تامین مالی و چابک سازی است،  اما در ارزش گذاری ها با 

مشکلات بسیاری مواجه ایم.
دژپسند با اشاره ارزش گذاری دارایی های نامشهود گفت: جنس 
ارزش گذاری نامشهود متفاوت و شامل نشان تجاری معروف و مهم یک 

کارخانه می شود.
واگذاری  برای  ها  گذاری  ارزش  اگر  اینکه  بیان  با  اقتصاد  وزیر 
ها اختلال ایجاد کند، بیت المال به هدر می رود، گفت: کارشناسان 
دادگستری در اقتصاد کشور به عنوان امین بیت المال شناخته می شوند 
و لازمه بهبود ارزش گذاری این است که اگر می خواهیم کسب و کارهای 
زیر پله ای شکل نگیرد، ورود و خروج در حوزه کارشناسان دادگستری 

باید آسان شود.
وی با بیان اینکه روند واگذاری اموال دولت در سال آینده مطابق 
بودجه ۱۰ برابر خواهد شد، افزود: ما برای تحقق این میزان از واگذاری، 

برنامه های خاص خود را  انجام داده ایم.
دژپسند یادآور شد: وقتی مجوز و پروانه دفاتر رسمی ۳.۵ میلیارد 
تومان شده و آزمون دادگستری چندسال متوقف می شود، با شرایط 
سخت روبرو می شویم، در صورتی که جامعه تحصیل کرده آماده به 

ارایه خدمت است.
وی درباره وجود انحصار در انتخاب کارشناس رسمی دادگستری 
برای قیمت گذاری در واگذاری دارایی های دولت نیز گفت: مواردی 
مشاهده شده که از کارشناسان غیر در واگذاری ها استفاده شده اما به 
طور شخصی بررسی کرده و جلوی ورود بداخلاقی ها در واگذاری ها را 

خواهم گرفت.

طروز سه شنبه دهم دی ماه ۹۸ مراسم بهره برداری از پروژه خنک 
آقای دکتر  با حضور    )CDQ( به روش خشک  متالورژی  سازی کک 
پورمند، مدیر عامل محترم میدکو و با همراهی آقای صادق زاده فرماندار 

محترم شهرستان زرند و هیأت همراه آغاز شد.
در این مراسم آقای دکتر پورمند با برقراری تماس تلفنی با آقای 
دکتر قاسمی، مدیرعامل محترم بانک پاسارگاد و رییس هیأت مدیره 

میدکو آغاز بهره برداری از این پروژه را اعلام کردند.
آقای دکتر قاسمی با تبریک اتمام این پروژه گفت: به تمام کسانی 
که در ایجاد و راه اندازی این پروژه نقش داشتند خدا قوت می گویم و 
خدا را شاکرم که توانستیم گامی بزرگ برای حفظ محیط زیست برداریم.
رییس هیأت مدیره میدکو تصریح کرد: وقتی در راه خدمت به 
مردم گام برداریم خداوند به کارمان برکت می دهد و این نکته که با راه 
اندازی این پروژه در کنار حفظ محیط زیست ۱۴ مگا وات برق هم تولید 
می شود نمونه ای از همین برکتی است که خداوند به کار در راه خدمت 
به مردم می دهد.مدیرعامل بانک پاسارگاد گفت: امروز در حضورشما 
عزیزان با استمداد از خدواند متعال در راستای خدمت بیشتر به مردم و 
با زمزمه ذکر صلوات خاصه امام رضا)ع( برگ زرین دیگری از افتخارات 

میدکو و زیسکو ورق می خورد.
آقای دکتر پورمند در سخنرانی خود ضمن تشکر از همراهی آقای 

دکتر قاسمی گفت: بنده شاهدم که یازده سال است که آقای دکتر 
قاسمی پا به پای ما برای به ثمر رسیدن این پروژه ها تلاش کرده اند.

ایشان تصریح کرد طی برنامه ریزی های انجام شده قرار است در 
سال ۹۸ سلسله پروژه های میدکو به بهره برداری برسد و امروز سومین 
پروژه هلدینگ که بهره برداری از سامانه خنک سازی کک در شرکت 

فولاد زرند ایرانیان است آغاز می شود.
آقای دکتر پورمند تاکید کرد: سی دی کیو پروژه ای صرفا زیست 
محیطی با ظرفیت خنک کنندگی ۸۰۰ هزارتن کک است که  ۱۴ مگا 

وات برق هم تولید می کند.
پس از آغاز عملیات بهره برداری از کارخانه سی دی کیو فرماندار 
شهرستان زرند طی سخنانی با تشکر از تلاشگران هلدینگ میدکو گفت: 
تلاش  است  اقتصادی  درگیر جنگ  کشور  که  شرایط سخت  این  در 
جهادگرانی چون شما که با تکیه بر جوانان و نخبه های کشورمان و با 
راهنمایی مدیران با تجربه، برای عزت ایران تلاش می کنید قابل ستودن 
است.مهندس صادق زاده افزود: تلاش شما نشان داد که برای پیشرفت 
ایران اسلامی باید از بخش خصوصی حمایت کرد و من از همه شما 
عزیزان به خصوص از سردار سازندگی میدکو، جناب آقای دکتر پورمند و 
جناب آقای مهندس سهراب نژاد که برای به نتیجه رسیدن این مجموعه 

بزرگ تلاش کرده اند تشکر می کنم.

وی افزود: من دست شما را می بوسم و به این بوسه افتخار می کنم 
زیرا حضور مجموعه شما نه تنها در رونق و شکوفایی اقتصادی فرهنگی 
و ورزشی شهرستان زرند محسوس بوده که در استان هم تاثیر زیادی 
داشته و خواهد داشت و بهره برداری از پروژه سی دی کیو که نشان از 

توجه ویژه شما به حفظ محیط زیست است، هم قابل تقدیر است.
فرماندار شهرستان زرند تصریح کرد: این مجموعه بزرگ افتخاری برای 
ما زرندی ها است، ما همیشه در خدمت این مجموعه خواهیم بود تا شاهد 

شکوفایی بیشتر شهر زرند و استان کرمان باشیم.
این پروژه که برای اولین بار در ایران اجرا شده است کک متالورژی 
را با استفاده از گاز خنثا خنک میکند. در این فناوری سبز با توجه به 
از فرایند خنک سازی کک علاوه بر صرفه جویی زیاد در  حذف آب 
مصرف آب و انتشار آلاینده های هوا امکان بازیابی انرژی حرارتی فراهم 

شده است.

بخش معدن و صنایع معدنی امروز در حال خدمات رسانی به سایر 
اجزای اقتصاد کشور است به طوری که از هر سه دلار ارز کشور،  یک 
دلار از این حوزه تامین می شود. چنین پدیده ای در قالب همکاری 
بدنه حاکمیتی، شرکت ها و بانک مرکزی ایجاد شده است و اکنون 
نیازمندیم که روابط عمومی ها چنین همگرایی برای انعکاس دستاوردها، 
داشته باشند.به گزارش روابط عمومی سازمان توسعه و نوسازی معادن 
و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو(، دکتر خداداد غریب پور در نخستین 
گردهمایی مدیران روابط عمومی ایمیدرو و شرکت های معدنی و صنایع 
معدنی با تاکید بر این امر، خاطر نشان کرد: کارگروه کنترل مدیریت، 
توانسته همگرایی و همراستایی ملی در این حوزه ایجاد کند که پیش از 
چنین انسجامی نداشت.وی با تاکید بر اینکه روابط عمومی ها نیز پیرو 
این همراستایی شوند، افزود: یکی از تصمیمات این کارگروه هدایت سود 
انباشته شرکت ها به توسعه و سرمایه گذاری است و این سبب شده 

آینده معدن و صنایع معدنی روشن و درخشان باشد.
به گفته غریب پور، امسال ۵۸۰ میلیون دلار طرح در گل گهر 
راه اندازی شده و این مجموعه ۲.۵ میلیارد دلار طرح در دست اجرا 
یا راه اندازی دارد، فولاد مبارکه تختال های API را با صرفه جویی 
سالانه ۳۰۰ میلیون یورویی راه اندازی کرده،  عملکرد ملی مس در 
۶ ماه به اندازه ۱۲ ماه سال قبل بوده،  فولاد خوزستان به بالاترین 
صادرات رسیده، منطقه ویژه خلیج فارس نقش ارزنده ای در توسعه 
صادرات و ارزآوری ایفا می کند و همچنین آلومینای جاجرم )بنابر 
گزارش سازمان مدیریت صنعتی( سریع ترین رشد را در بین ۵۰۰ 

شرکت به دست آورده است.
افزایش سرمایه ها غول ها در راه است؛ مبارکه، بزرگ ترینِ 

بازار می شود
با  به زودی  مبارکه  داد: فولاد  ادامه  ایمیدرو  رییس هیات عامل 
رسیدن به سرمایه ۲۱هزار میلیارد تومانی از بزرگ ترین هلدینگ بازار 
بورس )پتروشیمی خلیج فارس( سبقت می گیرد. همچنین پس از آن 

شرکت مس، چادرملو و گل گهر هم افزایش سرمایه خواهند داشت.
۱.۵ میلیارد دلار طرح آماده راه اندازی

وی با بیان رشد ۱۵درصدی صادرات معدن و صنایع معدنی در 
هشت ماه امسال و بیش از ۵درصدی تولید فولاد خام در ۱۱ ماه ۲۰۱۹، 
گفت: حوزه معدن و صنایع معدنی بیش از ۱.۱ میلیارد دلار طرح از 
ابتدای سال ۹۸ راه اندازی کرده و ۱.۵ میلیارد دلار نیز آماده راه اندازی 

دارد.

تولید و صادرات، بهاری شد
ایمیدرو تصریح کرد: وقایع فوق سبب شده  رییس هیات عامل 
تولید و صادرات در فصل سرد پاییز، بهاری شود.غریب پور همچنین به 
اقدامات جدید این سازمان اشاره کرد و گفت: ایمیدرو برنامه حمایت از 
صنایع سنگ های تزئینی و همچنین قیمتی را با همکاری تشکل های 
تخصصی، اتاق بازرگانی و اتاق اصناف در استان های خراسان رضوی و 

اصفهان را آغاز کرده است.
رییس هیات عامل ایمیدرو با اشاره به اینکه حفظ شرایط توازن 
عمومی  روابط  داد:  ادامه  دارد،  ارزش  آن،  ایجاد  اندازه  به  و همگرایی 
شرکت های این بخش، سیستم چند رسانه ای را در اطلاع رسانی ها با 
تمرکز بیشتری به پیش برند تا مدیران بالادستی نیز به ارایه اطلاعات و 
دستاوردهای بیشتر ترغیب شوند.وی نبود یا ضعف اطلاع رسانی را به 
نفع این حوزه و حتی کشور ندانست و تصریح کرد: اطلاع رسانی ها باید 
به موقع و هوشمندانه صورت گیرد تا مخاطب و جامعه نسبت به تغییرات 

و اثرگذاری این بخش آگاهی بیشتری پیدا کنند.
غریب پور با بیان اینکه امروزه مستندسازان با توجه به تحولاتی 
که در این حوزه پدید آمده، علاقمند به حوزه معدن و صنایع معدنی 
شده اند، گفت: علاوه بر حوزه مکتوب و چاپ،  مستندسازی در قالب 
فیلم و عکس و همکاری با مستندسازان در معدن و صنایع معدنی 
یکی از اقداماتی است که می تواند آشنایی بیشتری برای مخاطب 
اقدامات و عملکرد دوره  از  و جامعه فراهم سازد. وی در سخنانش 
حسین منصوری مدیریت پیشین روابط عمومی ایمیدرو قدردانی و 
اظهار امیدواری کرد که برنامه ها و اقدامات روابط عمومی در دوره 
محمد سپهر مدیر جدید روابط عمومی این سازمان نیز با نگاهی نو 

و تعامل سازنده پیاده سازی شود.
تصمیم گیری بر مبنای هوش تجاری

رییس هیات عامل ایمیدرو اضافه کرد: امروزه شرکت ها با پردازش 
داده ها و تبدیل آن ها به اطلاعات، از BI)Business Intelligence( یا هوش 
تجاری در جهت پیشبرد استراتژی ها بهره می برند و با توجه به وقایع 
جهانی در بازار مصرف، تقاضا، توازن در مصرف و تجارت،  اعمال قوانین 
جدید و مواردی مشابه، تصمیم گیری می کنند و این نگرش باید توسط 

شرکت های داخلی نیز به درستی پیاده سازی شود.
غریب پور به اکتشافات انجام شده اشاره کرد و گفت: از نیمه دوم 
سال گذشته سطح اکتشافات از ۲۵۰هزار کیلومتر مربع به ۶۵۰هزار 
اکنون  گزارش های جدید،  و طبق  کرده  پیدا  افزایش  مربع  کیلومتر 

۹۰درصد از مقدمات در این برنامه انجام شده است.
غریب پور تاکید کرد: امروزه کشور در حال آشناشدن با امکانات و 
توانمندی های بخش معدن برای توسعه، اشتغال،  رفع محرومیت، ایجاد 
توازن و همینطور محرومیت زدایی است که این امر، نیاز به هماهنگی و 

همسویی روابط عمومی ها در انعکاس اقدامات را برجسته تر می سازد.
الگوی انتقال آب

وی با بیان اینکه بخش معدن در حال خدمات دهی به سایر بخش 
ها است، ادامه داد: الگوی انتقال آب از خلیج فارس به نواحی مرکزی و 
صنایع مرتبط از جمله گل گهر،  مس و چادرملو برای پروژه خط انتقال 

استان های شرقی به کار گرفته می شود.
پارسیان در کنار ماهشهر و عسلویه قرار می گیرد

را  پارسیان  ویژه  منطقه  جایگاه  ایمیدرو  عامل  هیات  رییس 
مورد اشاره قرار داد و گفت: با برنامه تولید ۱۵ میلیون تن محصولات 
پتروشیمی قرار است پارسیان نیز به عنوان قطب تولید این بخش تبدیل 
و عسلویه ای دیگر شود و پس از پتروشیمی ماهشهر و عسلویه قرار گیرد.
غریب پور با بیان اهمیت بخش ایمنی و محیط زیست، اظهار داشت: 
نگاه حاکمیتی ایمیدرو ایجاب می کند که این بخش دارای استانداری 
واحد باشد تا شاهد وقوع حادثه ای نباشیم. از این رو کمیته ای مشغول 

تدوین برنامه ای جدید است تا استانداردهای مربوطه ارتقا پیدا کند.
رییس هیات عامل ایمیدرو به اهمیت ارتباط دو سویه روابط عمومی 
ها با جامعه پرداخت و افزود: بخش روابط عمومی نیز با هدف آگاه سازی 
به تدوین و اجرای استراتژی در جهت  نیاز  با مردم،  بیشتر  ارتباط  و 

همراستایی و همگرایی در جهت منافع ملی دارد.
وی با بیان اینکه هر نشست این بخش می تواند به میزبانی یکی 
از شرکت ها انجام شود، افزود: تدیون برنامه های سال ۹۹ و مشخص 
کردن شاخص های رشد و موفقیت روابط عمومی ها  می تواند گامی در 

جهت هم افزایی و همکاری های نزدیک شرکت های این حوزه باشد.
غریب پور، ایجاد همگرایی و همراستایی را یکی از دشوارترین کارها 
دانست. وی اظهار داشت: ایمیدرو – به عنوان سازمان راهبر و محوری- 
هر چه بتواند امور حاکمیتی خود را منسجم تر و قوی تر هدایت کند، 
مجموعه شرکت های معدنی و صنایع معدنی نیز قدرت افزون تری در 
پیشبرد اهداف و برنامه ها دارند.غریب پور تصریح کرد: اختلاف برنده 
ندارد،  اما اتحاد رمز پیروزی است و شکست به آن راه ندارد.وی کل بخش 
معدن و صنایع معدنی را اجزای یک پیکره دانست که موفقیت هر یک از 

اجزا به نفع کل مجموعه در نهایت اقتصاد کشور است.

مدیر روابط عمومی ایمیدرو گفت: روابط عمومی ها باید ظرفیت 
های عظیم بخش معدن و صنایع معدنی را منعکس کنند و اولویت 
آنها، تعامل با رسانه ها و همچنین ذینفعان و سازمان های مرتبط باشد.

به گزارش روابط عمومی سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع 
معدنی ایران، محمد سپهر در نخستین گردهمایی مدیران روابط عمومی 
ایمیدرو و بنگاه های بخش معدن و صنایع معدنی ضمن بیان این مطلب، 
اظهار داشت: طی یک سال اخیر، به رغم اعمال ۲ تحریم بی سابقه علیه 
بخش معدن و صنایع معدن، اما اغلب شاخص های تولید و صادرات این 

بخش صعودی بوده که حاکی از روند درست این حوزه است.
وی در این برنامه که با حضور معاون وزیر و رییس هیات عامل 
ایمیدرو و مدیران روابط عمومی شرکت های معدنی و صنایع معدنی 
برگزار شد، ادامه داد: مجموع کل اکتشافات ایمیدرو از سال ۸۱ تا ۹۷، 
حدود ۲۵۰ هزار کیلومتر مربع بود اما طی یک سال اخیر، ۴۰۰ هزار 
کیلومتر مربع، عملیات اکتشافی جدید آغاز شده است. در کنار آن، فعال 
کردن واحدهای معدنی راکد و کمک به تولید،  بود که این روند توسعه 

ای ایمیدرو، مورد تحسین و تقدیر مدیران ارشد نظام قرار گرفته است.
اختصاص ۲۰ درصدی  به  اشاره  با  ایمیدرو  عمومی  روابط  مدیر 
صادرات غیر نفتی کشور به حوزه معدن و صنایع معدنی اختصاص و 
اشتغال ۱۰ هزار نفری امسال در این حوزه، گفت: با این حال، متناسب 
با جایگاه این بخش در تولید، اشتغال، توسعه اجتماعی و صادرات کشور، 

نتوانسته ایم دستاوردهای خود را اطلاع رسانی کنیم.

وی ادامه داد: به عنوان مثال، در منطقه سنگان به عنوان عسلویه 
شرق، چندین هزار نفر در محیط معدن و صنایع وابسته فعالیت می 
کنند. اما اطلاع رسانی مناسبی در این زمینه صورت نگرفته و نیاز است 

برای مردم تبیین شود.
روابط عمومی پیشانی سازمان

سپهر با اشاره به اینکه نگاه دکتر غریب پور، رئیس هیات عامل 
ایمیدرو نسبت به جایگاه روابط عمومی حمایتی است، تصریح کرد: همان 
گونه که ایشان معتقدند، روابط عمومی پیشانی سازمان است و جلوه 
موثر بیرونی همه اقدامات و تلاش های هر مجموعه ای، به تلاش روابط 

عمومی آن سازمان وابسته است.
وی ادامه داد: همان گونه که این حوزه در تولید و صادرات، سرآمد 
کشور است، می توان در بخش اطلاع رسانی نیز سرآمد بود از این رو نیاز 
است اطلاع رسانی و آگاهی بخشی پروژه ها و طرح هایی را که هزاران 
میلیارد تومان ارزش و جنبه ملی دارند، در همان مقیاس ملی اشاعه داد.
مدیر روابط عمومی ایمیدرو با بیان اینکه روابط عمومی تنها انتشار 
اخبار ساده و کلیشه ای نیست، گفت: بدون داشتن روابط عمومی مناسب،  
پویا، توانمند و هدفگرا، نمی توان انتظار اثرگذاری بر افکار جامعه، تبیین 

اقدامات و همراه کردن ظرفیت های سایر دستگاه ها را انتظار داشت.
وی ادامه داد: روابط عمومی ها باید اقدامات ملی را با دید ملی و 

مشترک هدایت کنند تا در اهداف و آرمان ها موفق باشند.
سپهر با بیان اینکه امروز تنوع فضاهای اطلاع رسانی و تغییر ذائقه 

مردم، لزوم تغییرات جدی در نحوه اطلاع رسانی را به یک ضرورت تبدیل 
انتشار  با روش های مرسوم، به  کرده است، گفت: اکنون نمی توانیم 
موثر اطلاعات بپردازیم و باید همه مخاطبان و سلایق آنها را مد نظر 
داشته باشیم.وی افزود: در این میان، علاوه بر مخاطبان فضای چاپی، باید 
مخاطبان فضای مجازی و شبکه های اجتماعی را نیز در حوزه دیدمان 

داشته باشیم، رصد کنیم و در مسیر اهداف ملی هدایت کنیم.
از فضای بی روح  باید  بیان داشت:  ایمیدرو  مدیر روابط عمومی 
نوشتاری گذشته، به سمت فضای منعطف تصویر و ویدئو پیش رویم. 
چرا که یک عکس یا ویدئو در زمان و مکان مناسب از هزاران نوشته می 

تواند اثرگذارتر باشد.
ضرورت تعامل با خبرنگاران، ذینفعان و سازمان های مرتبط
سپهر با اشاره به لزوم جدی گرفتن تعامل با خبرنگاران، ذینفعان 
و سازمان های مرتبط با آنها، گفت: جامعه خبری یکی از مرتبط ترین 
و نزدیک ترین اقشار به این حوزه است به همین سبب با آنها همراهی 
کنیم و برای بهبود اطلاع رسانی بی نقص و گسترده، آنها را به یاری فرا 
بخوانیم.وی ادامه داد: رسانه می تواند با اطلاع رسانی و نقد منصفانه خود، 
بازو و قدرت نفوذ روابط عمومی ها باشد و سازمان را در مسیر اهداف 
ملی به پیش برد.مدیر روابط عمومی ایمیدرو در پایان به موضوع ضرورت 
کاهش هزینه ها در روابط عمومی ها اشاره کرد و گفت: در شرایطی که 
کشور به لحاظ اقتصادی در تحریم به سر می برد،  باید از صرف هزینه 

های اضافی در همایش ها و مراسم ها پرهیز کرد.

وزیر امور اقتصادی و دارایی:

رشد اقتصادی کشور بدون نفت مثبت شده است

برای اولین بار در ایران؛

بهره برداری از پروژه CDQ آغاز شد

رییس هیات عامل ایمیدرو در نخستین نشست مدیران روابط عمومی معدن و صنایع معدنی مطرح کرد:

یک دلار از هر سه دلار کشور،  توسط معدن و صنایع معدنی تامین می شود

مدیر روابط عمومی ایمیدرو: روابط عمومی ها، جلوه بیرونی اقدامات سازمان ها هستند


